
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: B.R. Winters (BBB Berkelland)
Datum indiening vraag: 04.10.2022
Datum verzending antwoord: 

Onderwerp: Financiële problemen MKB 

70 procent van de werkgelegenheid komt van het midden- en kleinbedrijf (MKB). Het MKB is de 
ruggengraat van onze samenleving. Maar als het aan de overheid ligt mag een groot deel van het MKB 
failliet gaan.

Veel experts luiden de noodklok voor het MKB in Nederland. Door de torenhoge energieprijzen dreigen 
complete sectoren te worden weggevaagd, stellen zij. De Nederlandse overheid weigert echter hulp die in 
de ons omringende landen wel wordt gegeven.

Topfunctionarissen van het ministerie van Financiën en De Nederlandsche Bank vinden het niet bezwaarlijk 
als een flink deel van het MKB failliet gaat. Zij stellen dat faillissementen van energie-intensieve bedrijven 
“duurzaamheid aanjagen” en “geen maatschappelijk ontwrichtende werking hebben”.

DNB stelt in een recent rapport dat producenten van meel, karton, papier, ijzer, staal, stalen buizen, 
keramische producten, zuivelproducten, chemische producten, zeep, was- en reinigingsmiddelen en 
verwerkers van aardappelen, groente en fruit “hard geraakt” worden door de hoge energieprijzen. Volgens 
DNB zal 55 tot 90 procent van deze bedrijven in de rode cijfers terechtkomen als er geen oplossing komt. 
Maar DNB ziet daarin geen reden voor steun.

Ambtenaren van het ministerie van Financiën sluiten zich hierbij aan. In een advies aan minister Kaag voor 
Prinsjesdag, stellen zij dat faillissementen onderdeel zijn van een “gezonde marktdynamiek”.

Als het MKB kapotgaat, dan zitten we nu pas in het begin van een hyperinflatie. Dat is niet zo moeilijk om in 
te zien. Het MKB is de motor van onze economie en dus ook van de samenleving als geheel. Als het MKB 
kapotgaat, gaat er veel meer kapot….

Vraag: 
Wat vindt het college van de uitspraken en houding van Topfunctionarissen van het ministerie van 
Financiën en De Nederlandsche Bank?

Antwoord (in te vullen door college):
Wij zien enorm het belang van het MKB in onze gemeente (en regio). “Zonder MKB geen samenleving” 
schreven we in onze gezamenlijke brandbrief aan de ministers van Economische Zaken en Klimaat (EZK). 
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We blijven daarom onze Rijksoverheid oproepen om te komen tot een pakket ondersteunende maatregelen 
(bijvoorbeeld een prijsplafond voor energie) die onze ondernemers financieel lucht en perspectief geven.

Vraag: 
Veel midden- en kleinbedrijven komen financieel aan de grond te zitten. Als het aan Den Haag ligt laten ze 
dit gewoon gebeuren.

- Wat doet het college/de gemeente op het moment om het MKB te ondersteunen? 
- Wat zou het college/de gemeente nog meer kunnen doen? 

Antwoord:
We voeren gesprekken met ondernemers die dit probleem bij ons en bij de Bedrijvenkring Berkelland 
aankaarten en leggen daar waar mogelijk verbinding met instanties die hen kunnen helpen. 

Ook brengen we de “energiescans” actief onder de aandacht van ondernemers met als doel om 
(energiebesparings)kansen in kaart te brengen, waarmee de ondernemer direct aan de slag kan.

Naast bovenstaande hebben we vanuit Team EZ / Duurzaamheid op Achterhoeks niveau (met CIVON, 
8RHK Ambassadeurs, RCT Gelderland) overleg hierover gehad en is op vrijdag 23 september een 
bijeenkomst "Initiatief Achterhoek grootverbruikers energie onafhankelijk" georganiseerd. Hierop zijn 
vervolgbijeenkomsten afgesproken met o.a. de thema's gezamenlijke inkoop en Gezamenlijke Distributie 
Systemen (oftewel delen van zelf opgewekte energie met je buurman) en slimmer omgaan met de energie 
supply chain. Zie bijgaand filmpje van de bijeenkomst. 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F753305554&amp;data
=05%7C01%7Ch.tenhoopen%40gemeenteberkelland.nl%7C6d5df9370cab4b67d06e08daa2059c9a%7C8d
5745e189d244198818eed15ab2e79f%7C0%7C0%7C638000442244282591%7CUnknown%7CTWFpbGZs
b3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C
%7C&amp;sdata=NbG4j%2BJWZUGgc9Z6zAONPxm8Z6Qgevl41pGmw5Nuou0%3D&amp;reserved=0

Het filmpje is via Linkedin verspreid en de organisatie krijgt daar veel reacties op. De nood is groot en er is 
behoefte bij bedrijven aan meer informatie. Het filmpje wordt hierop nog aangepast en verbeterd. De eerste 
vervolgbijeenkomst is op 21 oktober om 14.00 uur bij het CIVON in Ulft. Daaraan zullen PM Energie 
(stichting van en voor bedrijven voor gezamenlijke inkoop) en AGEM een bijdrage leveren. We maken deze 
bijeenkomst, samen de Bedrijvenkring Berkelland, volop bekend onder onze ondernemers.

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F753305554&amp;data=05%7C01%7Ch.tenhoopen%40gemeenteberkelland.nl%7C6d5df9370cab4b67d06e08daa2059c9a%7C8d5745e189d244198818eed15ab2e79f%7C0%7C0%7C638000442244282591%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&amp;sdata=NbG4j%2BJWZUGgc9Z6zAONPxm8Z6Qgevl41pGmw5Nuou0%3D&amp;reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F753305554&amp;data=05%7C01%7Ch.tenhoopen%40gemeenteberkelland.nl%7C6d5df9370cab4b67d06e08daa2059c9a%7C8d5745e189d244198818eed15ab2e79f%7C0%7C0%7C638000442244282591%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&amp;sdata=NbG4j%2BJWZUGgc9Z6zAONPxm8Z6Qgevl41pGmw5Nuou0%3D&amp;reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F753305554&amp;data=05%7C01%7Ch.tenhoopen%40gemeenteberkelland.nl%7C6d5df9370cab4b67d06e08daa2059c9a%7C8d5745e189d244198818eed15ab2e79f%7C0%7C0%7C638000442244282591%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&amp;sdata=NbG4j%2BJWZUGgc9Z6zAONPxm8Z6Qgevl41pGmw5Nuou0%3D&amp;reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F753305554&amp;data=05%7C01%7Ch.tenhoopen%40gemeenteberkelland.nl%7C6d5df9370cab4b67d06e08daa2059c9a%7C8d5745e189d244198818eed15ab2e79f%7C0%7C0%7C638000442244282591%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&amp;sdata=NbG4j%2BJWZUGgc9Z6zAONPxm8Z6Qgevl41pGmw5Nuou0%3D&amp;reserved=0
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Vraag: 
In de raadsvergadering van 30 augustus kwam ik met het idee om een brandbrief te schrijven naar Den 
Haag. Dit is opgepakt en uitgevoerd. Is er nog een reactie vanuit Den Haag ontvangen?

Antwoord:
We hebben een ontvangstbevestiging ontvangen. We wachten nog op een inhoudelijke reactie. 

“De gemeente Berkelland en de Bedrijvenkring Berkelland bieden ook graag een luisterend oor. Als u 
behoefte heeft om even te praten over uw situatie, samen wilt zoeken naar oplossingen voor de huidige 
problemen, schroom dan niet om te bellen of te mailen naar Harm ten Hoopen van het team Economische 
Zaken of Michiel Braakman van de Bedrijvenkring Berkelland” 

“Ook zijn er organisaties als: Achterhoek onderneemt Duurzaam, AGEM en de Omgevingsdienst waar 
ondernemers terecht kunnen.”

Vraag:
- Hoeveel ondernemers zijn er (via bovengenoemde) met een hulpvraag gekomen?
- Hoe gaat het samen zoeken naar oplossingen voor de huidige problemen?

Antwoord:
Via de Bedrijvenkring Berkelland zijn er geen hulpvragen binnen gekomen. Via ons Team EZ zijn er 
verschillende reacties (5 telefoontjes) binnen gekomen, waarbij we proberen mee te denken met deze 
ondernemers. In al onze gesprekken met ondernemers komt op dit moment de moeilijke tijd en financiële 
problematiek aan de orde.

Ons (economisch) handelingsreportoire en onze beschikbare middelen zijn helaas beperkt. Om de grote 
(financiële) problemen bij onze ondernemers het hoofd te bieden zijn adequate ondersteuningsmaatregelen 
vanuit het Rijk noodzakelijk (zoals ook benoemd in onze brandbrief). Op 4 oktober werd bekend dat het 
kabinet zijn inventarisatie naar opties voor gerichte steun aan mkb-ondernemingen, die niet ontkomen aan 
een hoog verbruik heeft afgerond. Voor deze zogenoemde energie-intensieve mkb’ers komt de 
Tegemoetkoming Energiekosten-regeling (TEK). Minister Micky Adriaansens (Economische Zaken en 
Klimaat) heeft op 4 oktober de Tweede Kamer geïnformeerd over het opzetten van de TEK.


